
EULi KUTSEKOMISJONI KOOSOLEK 

20.06.2024 – zoomis 

 

OSALEJAD: Vladimir Kunitsõn, Kaja Haljaste, Kirsti Mäesepp, Heidi Kaasik, Pille Tali (EULi 

esindaja), Katriin Kersa (kutsutud). 

Puudus etteteatamisel Bruno Nopponen  

 

PÄEVAKORD: 

1. Praktiline eksam - kuidas on toiminud, kas vajab muutusi. 

2. Praktilised tunnid eksamile pääsemiseks. 

3. EKR 4 koolitused. 

4. Eksamite allkirjastamine. 

5. Ettepanekute tegemine võimalikku uude Üldainete programmi. 

6. Muud küsimused. 

 

ARUTELUD JA OTSUSED: 

1. Praktiline eksam - kuidas on toiminud, kas vajab muutusi. 

• tagasiside üldjuhul positiivne 

• tuleb ette puudulikku kommunikatsiooni omavahel koha jms osas 

• tähelepanu peab rohkem pöörama laste turvalisusele tunni andmise ajal 

• kui treener ei saa hakkama, võib ka mitte läbi lasta kuid anda teada, mis vajab 

parandamist ning anda uus võimalus 

• lasta teha eneseanalüüs, seejärel on näha, kas sai oma vigadest aru 

 

2. Praktilised tunnid eksamile pääsemiseks. 

Praktiliste tundide maht eksamile pääsemiseks jääb samaks. 

 

3. EKR 4 koolitused. 

• Tagasiside osalejatelt enamuses hea 

• Võtta plaani ujumistehnika koolituse korraliku õppematerjalide koostamine. 

• EKR 4 koolituste toimumise tiheduseks jääb 1 kord aastas. 

 

4. Eksamite allkirjastamine. 

Uus ja kohtustlik teema – kõik kutsekomisjoni liikmed peavad allkirja andma Spordiregistris. 

Vladimir nõustab vajadusel. 

 

5. Ettepanekute tegemine võimalikku uude Üldainete programmi. 

- Rohkem praktilisust kõikidesse ainetesse 

- Treeningplaanid vastavalt spordialadele 



- Spordimeditsiini osa õpetamisel kasutada mõne oma ala sportlase meditsiinilise 

protokolli analüüsi. 

- Saata mõni tegevtreener uuesti Üldainete programme läbima 

- Materjal, mis üldainetena läbitakse, on üsna keeruline. Kasutatud on keerukat 

terminoloogiat või läbimiseks on teemad, mis suure tõenäosusega ei puuduta vastava 

kategooria treeneri igapäeva tööd. Sellest tingituna on läbitav materjal väga raskesti 

rakendatav päriselt trennide läbiviimisesse.  

- Kurb reaalsus on, et materjal “omandatakse” ainult eksami tarbeks ning unustatakse 

pärast seda, kui kutse on käes. 

- Materjali, mida tuleb selgeks saada loengute ning raamatu abiga, on väga palju (läbitud 

koolituste tundide arvuga ei hõlmata kõike, mis on raamatus, seega palju materjali tuleb 

ise omal käel omandada). Koosmõjus eelmise punktiga võib treeneril olla väga madal 

sisemine motivatsioon loengus kuulata ning hiljem eksamiks õppida õpiku abiga.  

- Suur vajadus, et treeneri tasemekoolituste õppekavas toimuks muudatus selleks, et 

läbitud koolitustest oleks vastava kutsega treeneril igapäeva töös kasu ning ei oleks 

lihtsalt paber, mida on vaja treenerina töötamiseks. 

 

6. Muud küsimused. 

- Pille ja Vladimir otsivad uut koostööpartnerit, et saaks treeneritele erialakoolitused 

soodsamaks. Huviline olemas, selleks aga tuleks hakata uuesti tegema koolitustest 

videoid. Tegeleme edasi sügisel. 

- Leida uusi liikmeid Kutsekomisjoni alates sügisest 2024. 

 

 


